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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVII/13 
 

z obrad trzydziestej siódmej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VI kadencji, która się odbyła 

dnia 28 listopada 2013 roku.  

Sesję prowadziła Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Pani Halina Bocheńska. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 15.00, a zakończyła o godz. 19.25. 
 
 

Obecni: wg załączonej listy obecności. 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Wystąpienia zaproszonych gości.  

5. Pierwsze czytanie projektu budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

6.1. kontynuowania realizacji projektu systemowego pod nazwą „Aktywna Integracja  

Społeczna w Cieszynie”,  

6.2. uchwalenia regulaminów korzystania z sal gimnastycznych, boisk i pływalni, przy    

 placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Cieszyn, 

6.3. zmiany uchwały Nr XXXV/354/05 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 31 marca 2005   

 roku w sprawie regulaminu udzielania uczniom zamieszkałym na terenie Gminy   

 Cieszyn pomocy materialnej o charakterze socjalnym, 

6.4. ogłoszenia tekstu jednolitego Uchwały Nr XXIV/252/12 Rady Miejskiej Cieszyna 

 z dnia 25 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stałe obwody    

 głosowania, ustalenia ich granic, numerów oraz siedzib obwodowych komisji    

 wyborczych, 

6.5. określenia na rok 2014 stawek podatku od środków transportowych, 

6.6. zmiany budżetu Miasta Cieszyna na rok 2013, 

6.7. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2025. 

7.   Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie między sesjami.    

8.   Interpelacje, wnioski i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i  zapytania     

      radnych. 

9. Wnioski Komisji Rady oraz Klubów Radnych.  

10. Oświadczenia i sprawy różne.  

11. Zamknięcie sesji.  

 
 

X  X  X 

 

 

Ad 1. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Bolesław Zemła otworzył trzydziestą siódmą sesję Rady 

Miejskiej Cieszyna. Z uwagi na zły stan zdrowia, przekazał prowadzenie obrad 

Wiceprzewodniczącej Rady Miejskiej Pani Halinie Bocheńskiej. 
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Wiceprzewodnicząca przywitała Wysoką Radę, Burmistrza Miasta Cieszyna Pana 

Mieczysława Szczurka, I Z-cę Burmistrza Miasta Pana Jana Matuszka, II Z-cę Burmistrza 

Miasta Pana Adama Swakonia, Sekretarza Miasta Pana Stanisława Kaweckiego oraz 

Skarbnika Miasta Panią Alicję Dąbrowską. 

Wiceprzewodnicząca Rady przywitała również kierowników miejskich jednostek 

organizacyjnych, Naczelników Urzędu Miejskiego, przedstawicieli mediów, mieszkańców 

oraz wszystkich obecnych. 

W sesji uczestniczyło 20 radnych, co stanowiło kworum do podejmowania prawomocnych 

decyzji. 
 

Ad 2. 
 

Wiceprzewodnicząca Rady zapoznała zebranych z pismem Burmistrza Miasta z dnia 18.11.br. 

o wycofanie z porządku obrad punktu dotyczącego zmiany uchwały Nr L/492/01 z dnia 29 

lutego 2012 roku w sprawie ustanowienia Nagrody Miasta Cieszyna za wysokie wyniki 

sportowe. 

Ponadto złożyła wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie 

zwrócenia się do Powiatu Cieszyńskiego z apelem o wspólną realizację budowy węzła 

przesiadkowego w Cieszynie. Zapoznała zebranych z treścią dokumentu, który Państwo radni 

otrzymali w dniu dzisiejszym. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 18 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się.  

 

Porządek obrad został uzupełniony o projekt uchwały w sprawie zwrócenia się do Powiatu 

Cieszyńskiego z apelem o wspólną realizację budowy węzła przesiadkowego w Cieszynie, 

który przyjął numerację 6.8.  

Ad 3.  
 

Do protokołu z XXXVI sesji Rady Miejskiej Cieszyna, która odbyła się dnia 24 października 

2013 roku nie wniesiono uwag, tym samym protokół został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 
 

Wiceprzewodnicząca udzieliła głosu przedstawicielom Transgranicznego Parlamentu 

Młodzieży i Transgranicznego Centrum  Wolontariatu, którzy zaprosili zebranych na II 

Kongres Kultury i Komunikacji w Cieszynie. Kongres obywać się będzie w dniach 2-4 

grudnia br. w Świetlicy Krytyki Politycznej „Na Granicy”, przy ul. Zamkowej 1. Zapoznali 

zebranych z tematyką Kongresu – 2.12.13r. godz. 15.00 – „Edukacja kulturalna – spacer”, 

3.12.13r. od godz. 17.00 do 20.00 – „Edukacja kulturalna”, 4.12.13r. od godz. 17.00 do 20.00 

– „Ekonomia kultury”. 

 

Ad 5. 
  

Halina Bocheńska – poprosiła Burmistrza Miasta  o wprowadzenie do pierwszego czytania 

projektu budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok. 

 

Burmistrz Miasta – przedstawił informację na temat przyszłorocznego budżetu Miasta 

Cieszyna. Kopia wystąpienia stanowi załącznik do protokołu. 
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Maria Liwczak – odczytała stanowisko Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów do w/w 

dokumentu. 

Projekt budżetu Miasta Cieszyna na rok 2014 wraz z projektem uchwały budżetowej został 

przez Pana Burmistrza  przedłożony Radzie Miejskiej 15 listopada br. zgodnie z procedurą 

określoną w uchwale Rady Miejskiej Cieszyna Nr XLVIII/493/10 z dnia 27 maja 2010 r. w 

sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej. 

Podstawowe wielkości budżetowe zaplanowano w następującej wysokości: 

1.   Dochody                                                                        136.636.294,78 zł 

w tym: 

1) dochody bieżące w kwocie                                             115.240.755,95 zł 

2) dochody majątkowe w kwocie                                         21.395.538,83 zł 

Ogólna kwota dochodów bieżących  obejmuje: 

1) dotacje na realizację zadań zleconych Gminie z zakresu administracji rządowej 

w kwocie                                                                                7.412.183,00 zł 

2) dotacje na zadania własne oraz porozumienia  z zakresu administracji rządowej 

w kwocie                                                                                3.516.949,00 zł 

3) dotacje na zadania realizowane na podstawie porozumień między  jednostkami 

samorządu  terytorialnego  w kwocie                                    1.665.240,00 zł 

4) dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów 

alkoholowych w kwocie                                                           930 000,00 zł 

 

2.  Wydatki  budżetu zaplanowano w kwocie                164.549.452,42 zł 

w tym 

1) wydatki bieżące w kwocie                                             108.618.120,38 zł, 

z  czego 

a) kwotę  51.369.045,84 zł  na  wynagrodzenia i składki od nich naliczane, z tego na 

programy realizowane ze środków  europejskich                                      553.834,00 zł 

b) kwotę     4.971.955,00 zł na dotacje podmiotowe dla instytucji kultury 

c) kwotę      1.939.740,00 zł na dotacje dla podmiotów nie zaliczonych do sektora finansów 

publicznych na realizację zadań własnych Gminy 

d) kwotę     7.740.120,00 zł na dotacje dla niepublicznych szkół oraz innych placówek 

oświatowo wychowawczych Gminy 

e) kwotę 7.412.183,00 zł na realizację zadań zleconych Gminie z zakresu   administracji 

rządowej 

f) kwotę 1.000.000,00 zł na wydatki związane z obsługą długu publicznego, 

g) kwotę 930.000,00 zł  na realizację zadań określonych w Gminnych Programach:     

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

2) wydatki majątkowe w  kwocie                                          55.931.332,04 zł 

3.  Przychody ustalono w kwocie                                        34.878.309,64 zł 

4.  Rozchody                                                                           6.965.152,00 zł 

5. Deficyt w budżecie wynosi                                              27.913.157,64 zł 

a źródłem jego sfinansowania będą: 

- pożyczka w wysokości                  17.219,00 zł 

-  kredyty w wysokości                                                         27.895.938,64 zł 

Utworzono 

6. rezerwę ogólną w wysokości                                                750.000,00 zł 

na inne wydatki nieprzewidziane w budżecie 

oraz 

7. rezerwy celowe w łącznej wysokości                                 1.137.370,00 zł 

w tym: 
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– na wydatki bieżące                                                               1.137.370,00 zł 

związane z: 

a) funkcjonowaniem szkół, stypendiami dla uczniów               411.000,00 zł 

b) funkcjonowaniem przedszkoli                                              2 50.000,00 zł 

c) wypłatą nagród dla nauczycieli szkół i przedszkoli               196.370,00 zł 

d)realizacją zadań własnych z zakresu zarządzania 

kryzysowego                                                                              280.000,00 zł 

 

Projekt budżetu przedstawiony jest w części tabelarycznej i opisowej wg źródeł i działów 

klasyfikacji budżetowej. Prognozowane zadłużenie Miasta na dzień 31 grudnia 2013 roku 

wynosi   42.022.982,56 zł, a  na dzień 31grudnia 2014 roku   67.600.574,64 zł. 

Komisja Rozwoju, Gospodarki i Finansów zapoznała się z przedłożonym projektem budżetu 

na  rok 2014 oraz z materiałami informacyjnymi przekazanymi przez Panią Skarbnik  i proponuje: 

1.   do 28 listopada br. przekazanie zbilansowanych poprawek (zgodnie z  uchwałą Rady 

Miejskiej Cieszyna w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej  - § 1 ust.2  pkt 

12)  

2.   dnia 29 listopada  br. o godz. 13.00   posiedzenie Komisji Finansów z przewodniczącymi 

pozostałych komisji  -  przyjęcie ostatecznej opinii o projekcie budżetu (pkt. 13 w/w 

uchwały). 

 

Halina Bocheńska - przedstawiła wnioski sformułowane na podstawie projektu budżetu 

Miasta Cieszyna na rok 2014, przez Komisję Rozwoju, Gospodarki i Finansów: 

1. Komisja wnioskuje o przygotowanie na najbliższą sesję Rady, do dyskusji nad punktem 5. 

porządku obrad „Pierwsze czytanie projektu budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok”, pisemnej 

informacji, które z wniosków do przyszłorocznego budżetu Miasta, złożonych przez Komisje 

Rady, Kluby Radnych oraz indywidualnych radnych, zostało uwzględnionych w 

przedłożonym przez Burmistrza Miasta w dniu 15.11. br. projekcie budżetu.   

 

Poinformowała, że w/w wniosek został zrealizowany. W dniu dzisiejszym Państwo radni 

otrzymali wykaz wszystkich wniosków złożonych przez Komisje Rady, Kluby Radnych oraz 

indywidualnych radnych, jak również wykaz tych wniosków, które w projekcie budżetu 

zostały uwzględnione. 

Przystąpiła do przedstawiania kolejnych wniosków Komisji Finansów: 

 

2. Komisja wnosi o wykreślenie z załącznika nr 1 do projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014-2025 pn. Wykaz przedsięwzięć do WPF, Lp.1.1.2.9 

zadania - „Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w obiektach sportowo-hotelowych 

MOSiR w Cieszynie”.  

3. Komisja wnioskuje o zwiększenie o 20.000,00 zł puli dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

znajdujących się na terenie miasta Cieszyna. 

4. Komisja zwraca się z pytaniem, ile środków finansowych z budżetu Miasta będzie 

potrzebnych na całkowite odtworzenie dróg, w związku z realizacją projektu 

„Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. 

 

Następnie zapoznała zebranych z wnioskami Komisji Oświaty, Kultury i Sportu do projektu 

budżetu Miasta Cieszyna na rok 2014: 

 

1.  Komisja wnioskuje o wykreślenie z załącznika nr 6 do projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia budżetu miasta Cieszyna na rok 2014 - Wydatki majątkowe – zadania zawartego 
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w dziale 750, rozdziale 75095 pozostała działalność, pn. „ Przeciwdziałanie wykluczeniu 

cyfrowemu w Cieszynie”, opiewającego na kwotę 2.000.000,00 zł.   

2.  Komisja wnosi o wykreślenie z załącznika nr 1 do projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2014-2025 pn. Wykaz przedsięwzięć do WPF, Lp.1.1.2.9 

zadania „Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w obiektach sportowo-hotelowych 

MOSiR w Cieszynie”. 

3.  Komisja wnioskuje o wprowadzenie zmian w załączniku nr 4 do projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu miasta Cieszyna na rok 2014 – Dochody z tytułu wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych i wydatki na realizację zadań określonych w 

GPPiRPA oraz GPPN w 2014 roku. W dziale 851, rozdziale 85154 Przeciwdziałanie 

alkoholizmowi, Komisja proponuje zwiększyć o 22.500,00 zł  kwotę zaplanowaną na 

organizację wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży – pozycja 2/, przenosząc 10.000,00 zł 

z pozycji 9/ Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 12.500,00 zł z 

pozycji 12/ Wspieranie lecznictwa odwykowego – Poradnia Terapii Uzależnienia od 

Alkoholu i Współuzależnienia. 

4.  Komisja wnosi o utrzymanie na poziomie ubiegłorocznym, dotacji  dla Galerii Szara, która 

oprócz działalności wystawienniczej, prowadzi szeroką działalność edukacyjną. 

5.  Komisja zwraca się z zapytaniem, jaki jest wynik wykonanego audytu prawidłowości 

funkcjonowania układu solarnego na basenie Szkoły Podstawowej nr 4 w Cieszynie. 

 

Janina Cichomska – poinformowała, że Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej na swoim posiedzeniu zapoznała się z projektem przyszłorocznego budżetu 

Miasta Cieszyna, analizowała zapisy załącznika nr 4 do projektu uchwały 

w sprawie uchwalenia budżetu miasta Cieszyna na rok 2014 – Dochody z tytułu wydawania 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych i wydatki na realizację zadań określonych w 

GPPiRPA oraz GPPN w 2014 roku. W dziale 851, rozdziale 85154 Przeciwdziałanie 

alkoholizmowi, Komisja również zaproponowała zwiększenie kwoty zaplanowanej na 

organizację wypoczynku letniego dla dzieci i młodzieży, natomiast pozycję, z której 

należałoby wnioskowaną kwotę „zabrać”, wskaże na jutrzejszym posiedzeniu Komisji 

Finansów. 

 

Halina Bocheńska – zaproponowała, aby wszystkie zapytania, które już były zadawane na 

komisjach, jak również nowe, które się pojawiły, dotyczące przyszłorocznego budżetu Miasta 

Cieszyna przenieść na jutrzejsze posiedzenie Komisji Rozwoju, Gospodarki i Finansów 

z udziałem Pana Burmistrza. Wówczas podejmiemy rozmowy i wypracujemy kompromisowe 

stanowisko w sprawie projektu budżetu Miasta Cieszyna na rok 2014. 

 

Propozycję, aby w ten sposób zrealizować punkt porządku obrad „Pierwsze czytanie projektu 

budżetu Miasta Cieszyna na 2014 rok”, poddała pod głosowanie. 

 

W/w propozycję Rada przyjęła 16 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się. 

 

Maria Liwczak – zaproponowała jednak, aby w dniu dzisiejszym przybliżyć wszystkim 

zebranym zadania o których jest mowa we wnioskach komisji. Pierwszym z nich jest zadanie 

pn. „Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w obiektach sportowo-hotelowych MOSiR 

w Cieszynie”.  

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że zadanie „Wykorzystanie odnawialnych źródeł energii w 

obiektach sportowo-rekreacyjnych MOSiR w Cieszynie” jest zadaniem planowanym do 

realizacji w ramach Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Subregionu Południowego, 
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będących pozakonkursowym trybem wyboru projektów do realizacji w Regionalnym 

Programie Operacyjnym Województwa Śląskiego 2014-2020. Istnieje możliwość pozyskania 

dotacji na poziomie 85% kosztów kwalifikowanych. Zadanie to ujęte jest w projekcie 

Strategii Rozwoju Subregionu Południowego, co umożliwia zastosowanie ww. trybu 

pozyskania środków. Celem projektu jest obniżenie kosztów funkcjonowania hali sportowej 

oraz obiektu noclegowego poprzez wytwarzanie ciepłej wody użytkowej w instalacji solarnej, 

jak również poprzez wytwarzanie energii elektrycznej w instalacji fotowoltanicznej na 

potrzeby własne. Instalacje miałyby zostać montowane na dachu obiektów.  

Nowy okres programowania ukierunkowany jest w dużej mierze na osiągnięcia w gospodarce 

energetycznej zamierzonego celu 3 x 20% do 2020r., tj. zwiększenie efektywności 

energetycznej o 20%, zwiększenie udziału energii z OZE do poziomu 20% łącznej produkcji 

energii oraz ograniczenie emisji gazów cieplarnianych o 20%. 

Projekt nie tylko wpisuje się w cele polityki europejskiej, ale również ukierunkowany jest na 

zmniejszanie wydatków bieżących budżetu miasta (zmniejszanie opłat za energię).  

W 2014 r. planuje się rozpocząć prace nad dokumentacją techniczną, które zakończone 

zostałyby uzyskaniem pozwolenia na budowę w 2015r. W tym samym roku planowane jest 

rozpoczęcie prac budowlanych. 

 

Halina Bocheńska – zgodnie z sugestią Pani Przewodniczącej Komisji Finansów, poprosiła 

Pana Burmistrza o szerszą informację na temat zadania pn. „Przeciwdziałanie wykluczeniu 

cyfrowemu w Cieszynie”. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że zadanie „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu w 

Cieszynie” będzie realizowane pod warunkiem uzyskania dotacji, która planowana jest na 

poziomie 100% kosztów kwalifikowanych. We wrześniu br. zostało złożone odwołanie od 

negatywnej oceny projektu, co oznacza, że projekt podlega ponownej ocenie. Odwołanie 

zostało złożone, gdyż ocena przeprowadzone przez ekspertów była nierzetelna i krzywdząca 

tym samym wnioskodawcę. Jeżeli w wyniku ponownej oceny projekt uzyska dotację, będzie 

mógł być realizowany. Istnieje również możliwość rezygnacji z realizacji projektu w chwili 

obecnej jak również przed podpisaniem umowy dotacji. 

 

Janina Cichomska – zaproponowała, aby korzystając z obecności na sali przedstawicielek 

Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej wysłuchać opinii Pani Kierownik na temat wniosku 

dotyczącego przeniesień w załączniku nr 4 do projektu budżetu Miasta Cieszyna na rok 2014.   

 

Dominika Poźniak-Kierownik MOPS – poinformowała, że zgodnie z rekomendacjami 

Państwowej Agencji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych niemożliwe jest 

wydatkowanie środków pochodzących z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych na 

wypoczynek, w ramach, którego nie jest realizowany program terapeutyczny. Kwota 

70.000,00 zł zaplanowana w projekcie budżetu na rok 2014 na organizację wypoczynku 

letniego z programem terapeutycznym jest wystarczająca z uwagi na fakt, że wypoczynek 

finansowany w ramach GPPiRPA oraz PN powinien być integralnym elementem 

i uzupełnieniem całorocznej pracy z dziećmi, realizowanej w specjalistycznych placówkach 

prowadzonych przez organizacje pozarządowe. Ponadto, w uchwalonym w dniu 26 września 

2013 roku GPPiRPA oraz PN Miasta Cieszyna na rok 2014 ujęto zadanie pn. - Zwiększenie 

dostępności terapii poprzez uzupełnienie gwarantowanych przez Narodowy Fundusz Zdrowia 

świadczeń podstawowych w placówce lecznictwa odwykowego: prowadzenie warsztatów 

terapeutycznych skierowanych do osób uzależnionych, współuzależnionych i z syndromem 

DDA; dofinansowanie remontu Poradni Terapii Uzależnienia od Alkoholu 
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i Współuzależnienia w Cieszynie; doposażenie sal terapeutycznych Poradni w meble oraz 

sprzęt RTV; zakup materiałów edukacyjnych dla pacjentów i terapeutów Poradni. W tej 

sytuacji zasadne wydaje się zabezpieczenie odpowiednich środków na ten cel. 

Przeniesienie środków z pozycji 9. – Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych również wydaje się niezasadne. W związku z zaplanowanym w roku 2014 

wzrostem wynagrodzenia minimalnego (2013r.–1600,00zł, 2014r.–1680,00zł), automatycznie 

wzrasta koszt wynagrodzeń dla członków Komisji (zasady wynagradzania znajdują się w 

uchwalonym GPPiRPA oraz PN na rok 2014 i wynoszą 15% wynagrodzenia minimalnego) 

oraz może ulec wielkość wynagrodzenia dla biegłych, przeprowadzających badanie 

w przedmiocie uzależnienia od alkoholu (w roku 2013 sporządzenie opinii psychologiczno-

psychiatrycznej kosztowało 280,00 zł). Ponadto w budżecie GKRPA zaplanowano dodatkowo 

2.000,00zł na dowóz osób niepełnosprawnych na terapię w placówce lecznictwa 

odwykowego, bądź na zajęcia motywacyjne w domu klienta. 

 

Adam Wójtowicz – poprosił o szerszą informację  na temat zadania „Strażacy bez granic”, ile 

i jakie samochody przewiduje się kupi, jakie będzie dofinansowanie do zakupu tych wozów.  

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że planuje się zakup dwóch średnich wozów bojowych, 

dofinansowanie - 85%. 

 

Maria Liwczak – w imieniu Komisji Finansów poprosiła jeszcze o informację na temat dwóch 

zadań „Modernizacja oświetlenia publicznego Miasta Cieszyna – etap I” oraz „Rewitalizacja 

cieszyńskiego Rynku”. 

 

Burmistrz Miasta – odnosząc się do zadania „Modernizacja oświetlenia publicznego Miasta 

Cieszyna – etap I” powiedział, że chodzi o wymianę i modernizację znacznej części 

oświetlenia ulicznego. Na rok 2014 zaplanowanych jest 150.000,00 zł na kompleksowy 

projekt. Zadanie to jest zadaniem planowanym do realizacji w ramach Zintegrowanych 

Inwestycji Terytorialnych Subregionu Południowego. Odnosząc się zaś do zadania 

„Rewitalizacja cieszyńskiego Rynku” poinformował, że powołał zespół, który ma się zająć 

kompleksową realizacją modernizacji Rynku i przyległych uliczek. Kwota 50.000,00 zł 

w roku 2014 miałaby być przeznaczona na dalsze prace na kolejne lata, natomiast dwie 

pozycje na ponad 1 mln zł  byłyby uzależnione od tego, czy pozyskamy środki zewnętrzne, 

czy nie. Na całość zadania miałaby się składać wymiana nawierzchni na wszystkich 

chodnikach na dojściach do Rynku, modernizacja płyty Rynku, modernizacja oświetlenia - ale 

to jest uzależnione od pozyskania źródeł zewnętrznych. Poinformował, że te wszystkie 

projekty o których mówimy (ZIT) są projektami, które wchodzą w trybie poza konkursowym 

i nie ma możliwości „włożenia ich” do żadnego konkursu. Mamy listę podstawową i listę 

rezerwową. W drugiej połowie 2014 roku zapadną decyzje co do finansowania ZIT- ów 

i wtedy natychmiast trzeba złożyć projekty.  Jeśli się tego nie zrobi, przepadają one 

bezpowrotnie i „wchodzą” projekty z listy rezerwowej. Realizacja tych projektów to 

najwcześniej będą lata 2015-2020, natomiast wnioski, plany, dokumentacje muszą być 

przygotowane w roku 2014.  

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, skąd wziął się tak duży deficyt budżetowy. 

Prognozy w WPF pokazywały zupełnie coś innego, a nagle mamy tak potężny deficyt 

prognozowany w projekcie budżetu Miasta na rok 2014, niemalże 30 mln zł.  
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Burmistrz Miasta – poprosił, aby Pan radny sprecyzował swoje zapytanie na piśmie, wówczas 

wraz z Panią Skarbnik zostanie przygotowana pisemna odpowiedź. 

 

Adam Wójtowicz  – poprosił o przygotowanie na jutrzejsze posiedzenie Komisji Finansów  

z udziałem przewodniczących pozostałych komisji, informacji na temat wydatków Spółki 

Zakład Gospodarki Komunalnej, na transport publiczny. 

 

Ad 6. 

Ad 6.1. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie kontynuowania realizacji 

projektu systemowego pod nazwą „Aktywna Integracja Społeczna w Cieszynie”. 

 

Janina Cichomska – przedstawiła opinię Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej. 

 „Aktywna integracja Społeczna” to projekt systemowy, którego celem jest wspieranie: osób 

doświadczających wykluczenia społecznego, w ich drodze do godnego życia;  kwalifikacji 

zawodowych;  uzyskania zatrudnienia; budowania własnej wartości; włączenia w życie 

społeczne. Aktywna integracja, postrzegana jako zespół działań  jest również odpowiedzią na 

problem ubóstwa, bezradności, braku więzi społecznych i mało przyjaznego dziś naszego 

miasta. Na podkreślenie zasługuje fakt, że  „Aktywna Integracja Społeczna” jest projektem 

realizowanym już od 2008 roku, przy  ponad 85 % zaangażowaniu środków unijnych. 

W ocenie Komisji projekt zasługuje na kontynuację. 

 

Pozostałe komisje Rady w/w projekt uchwały przyjęły do wiadomości. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie kontynuowania 

realizacji projektu systemowego pod nazwą „Aktywna Integracja Społeczna w Cieszynie”. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 6.2. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia regulaminów 

korzystania z sal gimnastycznych, boisk i pływalni, przy placówkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Cieszyn. 

 

Eugeniusz Raabe – przypomniał, że zgodnie z decyzją Rady Miejskiej,  na sesji w dniu 26 

września 2013 roku z porządku obrad wycofany został projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

regulaminów korzystania z sal gimnastycznych, boisk i pływalni, przy placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Cieszyn. Projekt uchwały skierowany został do 

ponownej analizy przez Komisję Oświaty, Kultury i Sportu, która na posiedzeniu w dniu 21 

października br. nawiązała do treści trzech wniosków Komisji złożonych do w/w dokumentu. 

Komisja zgodziła się z zaproponowaną na sesji przez Pana Burmistrza modyfikacją 

pierwszego wniosku, podtrzymała treść wniosku drugiego, zaś od wniosku trzeciego 

odstąpiła. Na posiedzeniu Komisji Oświaty zapadła również decyzja, aby ewentualne inne 

wnioski o zmianę zapisów w projekcie uchwały członkowie Komisji złożyli na piśmie do 

końca października br. 
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Halina Bocheńska – powiedziała, że ponieważ do dnia 18.11.br. od Państwa radnych nie 

wpłynęły żadne uwagi, ani propozycje zmian zapisów w projekcie uchwały w sprawie 

uchwalenia regulaminów korzystania z sal gimnastycznych, boisk i pływalni, przy 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Cieszyn, Pan Przewodniczący Rady 

zwrócił się do Burmistrza Miasta z prośbą o przedłożenie pod obrady Rady Miejskiej w/w 

projektu uchwały, uwzględniającego dwa wnioski  Komisji Oświaty, z modyfikacją 

zaproponowaną przez Pana Burmistrza. Taki dokument Państwo radni otrzymali. 

 

Czesław Banot – przypomniał, że już na wrześniowej sesji Rady zwracał uwagę na zapis 

punktu 7 w załączniku nr 3 do projektu uchwały – Regulamin korzystania z pływalni przy 

Szkole Podstawowej Nr 4 w Cieszynie. Brzmi on: „Opiekunem osoby niepełnosprawnej nie 

może być osoba wymagająca opieki innej osoby. Opiekun osoby niepełnosprawnej musi mieć 

ukończone 18 lat”. Zdaniem Pana radnego taki zapis jest nie do spełnienia. Uzasadnił swoją 

opinię, podając hipotetyczne zdarzenie losowe. 

 

Tomasz Szkaradnik - radca prawny – stwierdził, iż nie widzi przeciwwskazań, aby taki zapis 

mógł funkcjonować. 

 

Czesław Banot –  złożył wniosek o wykreślenie z załącznika nr 3 do projektu uchwały – 

Regulamin korzystania z pływalni przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Cieszynie, punktu 7. 

 

Krzysztof Herok – poparł wniosek Pana radnego Czesława Banota. 

 

Tomasz Szkaradnik – zauważył, że wykreślając cały punkt 7, dojdzie do tego, że opiekunem 

osoby niepełnosprawnej będzie mogła być osoba niepełnoletnia.  

 

Krzysztof Herok – złożył zatem wniosek o wykreślenie z załącznika nr 3 do projektu uchwały 

– Regulamin korzystania z pływalni przy Szkole Podstawowej Nr 4 w Cieszynie, tylko 

pierwszego zdania punktu 7. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie wniosek o wykreślenie z załącznika nr 3 do 

projektu uchwały pierwszego zdania punktu 7. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła 7 głosami za, przy 6 głosach przeciw i 6 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

regulaminów korzystania z sal gimnastycznych, boisk i pływalni, przy placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Cieszyn, wraz z przyjętym wnioskiem. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 17 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 1 głosie wstrzymującym 

się. 

 

Ad 6.3. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXXV/354/05 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 31 marca 2005  roku w sprawie 

regulaminu udzielania uczniom zamieszkałym na terenie Gminy Cieszyn pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym. 
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Pozytywne opinie do w/w projektu uchwały wyraziły Komisje: Rozwoju, Gospodarki 

i Finansów;   Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej;  Oświaty, Kultury i Sportu. 

Pozostałe Komisje projekt uchwały przyjęły do wiadomości. 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr XXXV/354/05 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 31 marca 2005  roku w sprawie 

regulaminu udzielania uczniom zamieszkałym na terenie Gminy Cieszyn pomocy materialnej 

o charakterze socjalnym. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła  jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 6.4. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu 

jednolitego Uchwały Nr XXIV/252/12 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 października 

2012r. w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stałe obwody   głosowania, ustalenia ich granic, 

numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Pozytywne opinie do w/w projektu uchwały wyraziły Komisje: Rozwoju, Gospodarki 

i Finansów;   Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej;  Oświaty, Kultury i Sportu. 

Pozostałe Komisje projekt uchwały przyjęły do wiadomości. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ogłoszenia 

tekstu jednolitego Uchwały Nr XXIV/252/12 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 25 października 

2012r. w sprawie podziału Gminy Cieszyn na stałe obwody   głosowania, ustalenia ich granic, 

numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła  jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 6.5. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia na rok 2014 

stawek podatku od środków transportowych. 

 

Pozytywne opinie do w/w projektu uchwały wyraziły Komisje: Rozwoju, Gospodarki 

i Finansów;   Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii Społecznej;  Gospodarki Komunalnej 

i Ochrony Środowiska. 

Pozostałe Komisje projekt uchwały przyjęły do wiadomości. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie określenia na 

rok 2014 stawek podatku od środków transportowych. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła  jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 6.6. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na rok 2013. 

 

Burmistrz Miasta – poprosił o uwzględnienie autopoprawki do w/w projektu uchwały, 

bowiem Dyrektor Miejskiego Zarządu Dróg poinformował, iż w związku z wstrzymaniem 
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realizacji zadania pn. „Termomodernizacja budynku Miejskich Hal Targowych wraz 

z modernizacją centralnego ogrzewania” pozostaną niewykorzystane środki w wysokości 

102.000,00 zł. W związku z powyższym wnosi o przeznaczenie w/w kwoty na zakup kolejnej 

zamiatarki, gdyż sprzęt ten jest niezbędny do prawidłowego wykonywania zadań statutowych 

powierzonych MZD. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię do pierwotnej wersji projektu uchwały 

w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na rok 2013, jednakże poprosiła o informację, 

skąd w Miejskim Zarządzie Dróg znalazły się oszczędności na zakup pierwszej zamiatarki. 

 

Wiesław Sosin-Dyrektor MZD – odpowiedział, że oszczędności są z akcji zimowej, która 

w tym roku jeszcze się nie zaczęła. Powiedział, iż przewiduje się zakup dwóch używanych 

zamiatarek – średniej i mniejszej, których koszt kształtuje się w granicach 100 -150 tysięcy 

złotych. 

 

Halina Bocheńska – zapytała przewodniczących pozostałych komisji o opinię do pierwotnej 

wersji  projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta Cieszyna na rok 2013. 

 

Wszystkie pozostałe komisje w/w projekt uchwały przyjęły do wiadomości. 

 

Czesław Banot – powiedział, że będzie głosował przeciwko temu projektowi uchwały, gdyż 

w dokumencie wciąż widnieje  kwota na modernizację stadionu przy Al. Jana Łyska, na którą 

za tak duże pieniądze się nie zgadza. 

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, czy była robiona kalkulacja, ile kosztowałoby 

Miasto, zlecenie firmie zewnętrznej usługi na wywóz nieczystości. 

 

Burmistrz Miasta – potwierdził. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Miasta Cieszyna na rok 2013 wraz z autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 14 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 4 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Ad 6.7. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2025. 

 

Burmistrz Miasta – poprosił również o uwzględnienie autopoprawki do w/w projektu 

uchwały. 

 

Maria Liwczak – przedstawiła pozytywną opinię do pierwotnej wersji projektu uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2025. 

 

Pozostałe komisje w/w projekt uchwały przyjęły do wiadomości. 

 

Halina Bocheńska – poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2013 – 2025. 
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W/w uchwałę Rada przyjęła 14 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 4 głosach wstrzymujących 

się. 

 

Ad 6.8. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zwrócenia się do Powiatu 

Cieszyńskiego z apelem o wspólną realizację budowy węzła przesiadkowego w Cieszynie.  

 

Odczytała treść apelu: 

Rada Miejska Cieszyna zwraca się  do Rady Powiatu  Cieszyńskiego z apelem o przystąpienie 

do wspólnej realizacji budowy węzła przesiadkowego  przy ul. Hajduka w Cieszynie. 

Konieczność zapewnienia mieszkańcom  Powiatu i Gminy Cieszyn godnych i bezpiecznych 

warunków podróżowania  pozostaje bezdyskusyjna.  Państwa pozytywne stanowisko w tej 

sprawie, będzie gwarancją  szybkiej realizacji tej inwestycji i zdecydowanie podniesie jakość  

usług  przewozowych   w zakresie realizacji powiatowego transportu pasażerskiego. Budowa  

węzła przesiadkowego  w Cieszynie jest zadaniem o kluczowym znaczeniu dla mieszkańców 

i wizerunku  całego regionu Śląska Cieszyńskiego. Niewątpliwie, winna stać się przedmiotem 

szczególnej troski radnych obydwu jednostek samorządu terytorialnego, czego wyrazem 

będzie deklaracja wspólnej realizacji zadania. 

 

Adam Wójtowicz – zwrócił się z pytaniem, czy wykonanie uchwały powinno się powierzać 

Burmistrzowi Miasta, czy Przewodniczącemu  Rady? 

 

Tomasz Szkaradnik – odpowiedział, że obie formy są poprawne, ale można oczywiście  

przypisać wykonanie uchwały Przewodniczącemu Rady Miejskiej.  

 

Halina Bocheńska – w formie autopoprawki wprowadziła nowe brzmienie § 2 „Wykonanie 

uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej Cieszyna”.  

Następnie poddała pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zwrócenia się do Powiatu 

Cieszyńskiego z apelem o wspólną realizację budowy węzła przesiadkowego w Cieszynie, 

wraz z autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Ad 7. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Halina Bocheńska przedstawiła sprawozdanie Burmistrza 

Miasta Cieszyna z działalności za okres od 16 października 2013r. do 14 listopada 2013r. 

Pytania do sprawozdania złożyli Państwo radni: Wiceprzewodnicząca Rady Pani Marta 

Kawulok, Wiceprzewodnicząca Rady Pani Halina Bocheńska, Pan radny Adam Wójtowicz. 

Odpowiedzi na pytania udzielali:  Burmistrz Miasta Pan Mieczysław Szczurek oraz I Z-ca 

Burmistrza Pan Jan Matuszek. 

 

Ad 8. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Marta Kawulok przedstawiła interpelacje, wnioski 

i zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
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Poinformowała, że w okresie między sesjami Pan radny Czesław Banot złożył dwa wnioski 

i zapytanie;  Pani Wiceprzewodnicząca  Rady Halina Bocheńska złożyła jeden wniosek;  Pani 

radna Janina Cichomska złożyła pięć wniosków i sześć zapytań, z których dwa wnioski i dwa 

zapytania czekają na odpowiedź.  

Pan Radny Andrzej Łukasiak złożył pięć zapytań, z których dwa doczekały się odpowiedzi, 

podobnie jak pięć zapytań złożonych na poprzedniej sesji Rady. 

W okresie między sesjami jedno zapytanie złożył również Pan radny Władysław Macura, zaś 

jeden wniosek Pan radny Eugeniusz Raabe. 

 

Pan radny Eugeniusz Raabe powiedział, że wniosek w sprawie naprawy obudowy zapadniętej 

studzienki w chodniku przy ul. Górnej został zrealizowany, jednakże jakość tej naprawy nie 

jest zadawalająca. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Pani Marta Kawulok poinformowała, że w okresie między sesjami 

Pan radny Stefan Rainda złożył cztery interpelacje, które czekają na odpowiedź, natomiast 

Pani radna Alicja Wlach otrzymała odpowiedzi na trzy interpelacje i jeden wniosek, jedna 

interpelacja czeka na odpowiedź. 

 

Pan radny Adam Wójtowicz odniósł się do odpowiedzi Burmistrza Miasta na Jego ustne 

zapytania złożone na poprzedniej sesji Rady, dotyczące środków finansowych na wydatki 

bieżące. 

 

Ad 9. 

 

Halina Bocheńska -  przedstawiła wnioski Komisji Urbanistyki, Architektury i Ochrony 

Zabytków w sprawie: 

- odpowiedzi na wniosek z dnia 11 czerwca 2013 r. w sprawie współfinansowania realizacji 

zadań z zakresu ochrony zabytków tj. powołania Powiatowego lub Miejskiego Konserwatora 

Zabytków, w związku z pismem Burmistrza Miasta z dnia 26 czerwca 2013 roku, 

- oddania w zarząd Muzeum Drukarstwa, terenu podwórza w celu umożliwienia realizacji 

zadań statutowych Muzeum oraz jego utrzymania. 

 

Adam Wójtowicz – powiedział, że odpowiedź na pierwszy wniosek Komisji nie zadawala, 

natomiast odnosząc się do sprawy podwórza przyległego do Muzeum Drukarstwa, to Komisja 

nie ma już kompetencji ingerencji w tej kwestii. 

 

Czesław Banot – poprosił o wyznaczenie na terenie placu przyległego do Muzeum 

Drukarstwa, miejsca parkingowego dla osoby niepełnosprawnej. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w sprawie 

stwierdzonych potrzeb remontowo-inwestycyjnych po wizycie w Szkole Podstawowej nr 3 

z Oddziałami Integracyjnymi  im. J. Korczaka przy ul. Gen. J. Hallera. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że po wizycie w SP-3 Komisja odniosła bardzo dobre 

wrażenie i wyraziła uznanie dla Dyrekcji oraz grona pedagogicznego za wzorowe utrzymanie 

bazy dydaktycznej i sportowej oraz osiągane przez uczniów wyniki w nauce, zważywszy 

największą liczbę oddziałów  i uczniów. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Sportu dotyczący 

Nagród Kuratora dla nauczycieli i dyrektorów cieszyńskich placówek oświatowych. 
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Eugeniusz Raabe – poinformował, że Komisja zapoznała się z odpowiedzią, przyjmując ją do 

wiadomości. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Sportu w sprawie 

przedłożenia materiałów, zawierających programy naprawcze szkół podstawowych 

i gimnazjów, uzyskujących najniższe wyniki nauczania. 

 

Eugeniusz Raabe – powiedział, że Komisja otrzymała bardzo szczegółowe materiały, 

zaproponowała, aby przy opracowywaniu w przyszłym roku dokumentu pn. „Realizacja 

zadań oświatowych w rok szkolnym 2013/2014” zawrzeć pewne dane, które będą pomocne 

przy analizie tego opracowania. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła opinię Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, w której Komisja 

wyraża dezaprobatę co do podjętej decyzji zezwalającej osobom trzecim na nieograniczone 

korzystanie z przyległego do Muzeum podwórza. 

 

Eugeniusz Raabe – stwierdził, iż szeroka działalność prowadzona przez Muzeum Drukarstwa, 

musi gwarantować miejsca parkingowe, szczególnie dla osób niepełnosprawnych, a także 

możliwość wykorzystania podwórza – placu, do organizacji  imprez przeprowadzanych przez 

Muzeum, jak chociażby w ramach Industriady i wielu innych warsztatów, czy ekspozycji.  

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej Nr XLIV/431/05 z dnia 24 listopada 

2005 roku w sprawie ustalenia wysokości, szczegółowych warunków i trybu przyznawania 

i zwrotu zasiłku celowego  na ekonomiczne usamodzielnienie. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, że na dzień dzisiejszy odpowiedź na w/w wniosek jest 

zadawalająca. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Patologii 

Społecznej o podjęcie działań polegających na szerzeniu idei i pomocy w organizacji 

Rodzinnych Domów Pomocy Społecznej. 

 

Janina Cichomska – powiedziała, że odpowiedź jest zadawalająca, trzeba mieć nadzieję, że 

dojdzie do powołania takich Rodzinnych Domów Pomocy Społecznej. 

 

Halina Bocheńska – przedstawiła wniosek Klubu Radnych „Wspólnota dla Cieszyna” 

o przygotowanie projektu uchwały, zwierającego brzmienie, że „Zadania inwestycyjne, 

których wartość przekracza np. 1 mln zł. muszą zostać na etapie koncepcji przedstawione 

radnym oraz komisji branżowej do konsultacji i zaopiniowania, a następnie do uchwalenia 

przez Radę Miejską”. Powiedziała, że w/w wniosek zostanie skierowany do Burmistrza 

Miasta z prośbą o przygotowanie projektu uchwały.  

Następnie Wiceprzewodnicząca Rady przypomniała wniosek Klubu Radnych „Niezależni”  

dotyczący realizacji w cieszyńskich szkołach w roku szkolnym 2013/2014 lekcji etyki. 

Poinformowała, że Klub otrzymał dodatkową, zadawalającą odpowiedź na w/w wniosek.  

Ponadto przedstawiła zapytanie Klubu Radnych „Niezależni” dotyczące prowadzenia 

działalności Cieszyńskiego Ośrodka Kultury „Dom Narodowy” podczas planowanego 

remontu Ośrodka. Powiedziała, że radni Klubu odpowiedź przyjęli do wiadomości. 
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Ad 10. 

 

Halina Bocheńska – zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z Państwa chciałby w dniu dzisiejszym  

złożyć oświadczenie. 

 

Burmistrz Miasta – powiedział, że nie będzie  to oświadczenie, natomiast poprosił 

o udzielenie głosu I Z-cy Burmistrza Panu Janowi Matuszkowi. 

 

Jan Matuszek – poinformował, że w drugiej połowie listopada br. odbyło się spotkanie 

w gronie Burmistrzów Cieszyna i Czeskiego Cieszyna, jak również Pana Vaclava Lastuvki, 

na którym strona czeska przekazała informację, że Komitet Monitorujący Programu 

Transgranicznego Republika Czeska -  Rzeczpospolita Polska dokonał ostatecznej alokacji 

środków na ten rok, wskazując, że pozostają wolne środki rzędu 1,5 do 2 mln euro w 

Programie Współpracy Transgranicznej, z przeznaczeniem na promocję turystyki, a dokładnie 

na poprawę ruchu turystycznego.  W ramach tego programu jest możliwość ponowienia 

wniosku o budowę kolejnej kładki na rzece Olzie. Warunki są takie, że trzeba do końca 

stycznia 2014r. złożyć wniosek, co wiąże się z  koniecznością pozyskania stosownych 

uzgodnień. Zdaniem Pana Vaclava Lastuvki, jest przychylność dla naszego projektu, pod 

warunkiem, że projekt ten nie będzie droższy niż 1 mln euro netto. Panowie zza Olzy zwrócili 

się z propozycją, aby przedstawić Radzie Miejskiej ten temat i uzyskać w tej kwestii 

stanowisko. Sygnalizując, że zdania obu Rad Miejskich mogą być odrębne, poprosili 

o zorganizowanie wspólnego spotkania i dyskusję, czy ma sens ponowne składanie wniosku 

w sprawie budowy kładki na rzece Olzie w miejscu dawnej tzw. ławki kameca. 

Poinformował, że dofinansowanie to 85% kosztu realizacji zadania, przy 1 mln euro jest to 

kwestia wyasygnowania środków własnych rzędu 600.000,00 zł -700.000,00zł. Dodał, iż 

sugestia strony czeskiej była również taka, aby była to wspólna propozycja projektantów 

z czeskiej i polskiej strony i wypracowanie wspólnej koncepcji mostu, przed przedstawieniem 

tego obu Radom. Zaproponował rozważenie zorganizowania w trybie pilnym wspólnej sesji 

z radnymi Czeskiego Cieszyna i wspólne przedyskutowanie tego, czy jest sensowne składanie 

wniosku. Dodał, że wnioskodawcom tym razem miałoby być Miasto Cieszyn i to Miasto 

Cieszyn pokrywałoby gro kosztów tego przedsięwzięcia, począwszy od zabezpieczenia 

znaczącej części wkładu własnego, poprzez prefinansowanie wszystkich wydatków, do czasu 

kiedy nastąpi zwrot środków z Euroregionu. 

 

Alicja Wlach – zapytała, czy przystąpienie do tego programu nie spowoduje, że wypadnie 

nasz projekt „Rewitalizacja Cieszyńskiej Wenecji” oraz czy nie ma zagrożenia, że nawet 

gdybyśmy się zgodzili na budowę tego mostu, to naszemu partnerowi zza granicy może coś 

nie pasować? 

 

Jan Matuszek – odpowiedział, że odrębną kwestią jest „Cieszyńska Wenecja”, gdzie 

rozstrzygnięcia już zapadły i obecnie czekamy na podpisanie umowy o dofinansowaniu, 

natomiast kładka jest kwestią przyszłości. Wnioski mogą być składane do końca stycznia 

2014r. 

 

Alicja Wlach – zwróciła się z pytaniem, czy opinia w sprawie górnej Odry, o której 

wspomniał Pan Burmistrz już jest, czy jej nadal nie ma? 

 

Jan Matuszek – odpowiedział, że tej opinii nie może być z uwagi na to, że nie ma koncepcji. 

Nasza koncepcja jest zdecydowanie za droga, aby w tej edycji, przy tych środkach, mogła być 

pozytywnie rozpatrzona. Obwarowanie do 1 mln euro nie byłoby w tym momencie spełnione.  
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Krzysztof Kasztura – stwierdził, że skoro jest taka szansa, to spróbujmy z niej skorzystać. 

Przy tych  kosztach być może byłoby to do zaakceptowania, a mielibyśmy uporządkowany 

ten fragment miasta. 

 

Burmistrz Miasta – poinformował, że projektanci już się spotkali i podpisali pod szkicem 

projektu. Kopie szkiców za chwilę Państwo otrzymacie, a ze swej strony poprosił o wybór 

jednego z trzech rozwiązań – albo zorganizowanie w trybie pilnym wspólnej sesji z Radą 

Czeskiego Cieszyna i podjęcie wspólnej decyzji, albo zajęcie przez Radę zdecydowanego 

stanowiska, że nie przystępujemy do tego projektu, co definitywnie zamyka sprawę, albo 

trzecie rozwiązanie, podejmujecie Państwo decyzję o przystąpieniu do projektu, bez 

organizowania wspólnej sesji poświęconej temu tematowi.     

 

Halina Bocheńska – zwróciła się z pytaniem do Radnych, czy chcą podjąć decyzję tu i teraz, 

czy opowiadają się za zorganizowaniem wspólnej sesji z Radą Czeskiego Cieszyna. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, że jeśli miałaby się odbyć wspólna sesja, to wypadałoby, 

abyśmy mieli już swoje stanowisko w tej sprawie, a nie wypracowywali go dopiero na sesji. 

 

Krzysztof Kasztura – powiedział, że ze względu na wagę tego tematu, konieczne jest 

spotkanie się ze stroną czeską.  

 

Andrzej Łukasiak – stwierdził, że bardziej od budowy kolejnego mostu, interesowałoby Go 

przedłużenie ścieżki rowerowej. To co zostało zrobione pomiędzy kładką sportową, a mostem 

koło Celmy, w tej chwili już super zdaje zadanie. Jeden most więcej niewiele zmieni. 

 

Burmistrz Miasta – powtórzył, że możemy spróbować pozyskać pieniądze albo na ten most, 

albo na nic innego. Ścieżka jest wrysowana jako część „Cieszyńskiej Wenecji”. 

 

Czesław Banot – zapytał, czy w przypadku gdyby ten most powstał, ścieżka rowerowa będzie 

kontynuowana, ponieważ w tej chwili jest ona przerwana na Moście Wolności.  

 

II Z-ca BM Adam Swakoń – wyjaśnił raz jeszcze, że odrębnym projektem jest „Cieszyńska 

Wenecja” wraz ze ścieżką, która jest integralną częścią tego projektu, a odrębnym projektem 

budowa mostu. Ścieżka będzie kontynuowana od przerwanego biegu przy Moście Wolności, 

będzie przebiegać pod mostem, a końcowy fragment ścieżki wzdłuż Al. Łyska widać na 

szkicu, ale tylko pomocniczo, gdyż w  tej chwili rozmawiamy o samej kładce.  

 

Kazimierz Kawulok – przypomniał, że już tyle razy dyskutowaliśmy na ten temat i Rada dość 

wyraźnie przegłosowała wolę budowy mostu. Powiedział, że poza kwestią finansową nie 

widzi innych argumentów przemawiających przeciwko tej inwestycji. 

 

Krzysztof Herok – stwierdził, że mamy w mieście wiele miejsc, które trzeba uzupełniać 

o infrastrukturę, stąd  akurat ten most nie jest ważny w tej kolejce. 

 

Halina Bocheńska – zapytała Pana Burmistrza, czy wystarczy jeżeli damy informację 

o stanowisku Rady w tej sprawie? 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, że tak czy inaczej jakieś konkrety w tym zakresie 

musimy mieć i przyzwolenie do składania wniosku. Przypomniał, iż to rodzi za sobą 
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konsekwencje, że w najbliższym czasie zostanie Państwu przedłożony projekt zmian uchwał 

budżetowych, bowiem to zadanie trzeba zapisać. To nie jest tylko kwestia wkładu własnego, 

ale prefinansowania, w związku z czym realizacja tego mostu, która najprawdopodobniej     

mogłaby nastąpić w roku 2015, będzie związana z tym, że  przypuszczalnie w roku 2015 nie 

uzyskamy refundacji środków. W związku z czym, przez cały rok musimy ten wydatek mieć 

prefinansowany i skredytowany. Uchwała, czy stanowisko Rady przedłożone Radzie 

Czeskiego Cieszyna ułatwiłoby debatowanie stronie czeskiej w zakresie podjęcia decyzji 

spójnej z naszą. Jeśli Państwo zdecydujecie, że nie chcecie tej kładki, to całkowicie zamyka 

sprawę, bowiem tego projektu nie można zrealizować jednostronnie. Musiałaby to być 

wspólna inicjatywa obu miast, inaczej projekt nie ma prawa bytu. 

 

Alicja Wlach – zapytała, jakie jest stanowisko Pana Burmistrza w tej sprawie? 

 

I Z-ca BM Jan Matuszek – odpowiedział, że bardzo pozytywne i oczekuje na stanowisko 

Rady. 

 

Alicja Wlach – złożyła wniosek, aby w dniu dzisiejszym Rada przegłosowała stanowisko, czy 

chce tej kładki, czy nie. Jeśli wynik będzie pozytywny, to przygotuje się stosowny projekt 

uchwały, jeśli wynik będzie negatywny, to wiadomo. 

 

Adam Wójtowicz – stwierdził, że jedynym czynnikiem przemawiającym za budową tej kładki 

jest refundacja kosztów w 85%, natomiast Jego zdaniem więcej argumentów przemawia 

przeciwko budowie.  

 

Eugeniusz Raabe – zaproponował, aby zapytać pierwszych 200 przechodniów, czy chcą 

dodatkowego mostu w Cieszynie. Zobaczylibyśmy, co powiedzą. 

 

Alicja Wlach – nawiązała do nowego Mostu Sportowego, dzięki któremu ożywił się ruch 

pomiędzy obu miastami. Stwierdziła, że nowy most byłby również ofertą dla mieszkańców. 

 

Czesław Banot – zapytał, jaki jest przewidywany koszt tej kładki i czy nas na nią stać. 

 

Burmistrz Miasta – odpowiedział, że do 1 mln euro netto. Stwierdził, że dokładnie nie można 

powiedzieć, gdyż to będziemy wiedzieć dopiero po przetargu. A czy nas na nią stać? 

Powiedział, że jest za każdą inwestycją do której dostajemy dofinansowanie  w 85% . 

 

Władysław Macura – powiedział, iż Jego zdaniem ten most jest niepotrzebny. Dodał, że 

w chwili obecnej po części ulic jeździmy lewą stroną – jak w Londynie, ale tyle mostów co 

jest w Londynie chyba nie potrzebujemy. 

 

Piotr Tomica – potwierdził, że na odcinku pomiędzy Mostem Wolności, a Mostem 

Sportowym rozwija się życie sportowo-rekreacyjne, natomiast odcinek od Mostu Wolności do 

Mostu Przyjaźni jest częścią typowo przemysłowo-handlową. Gdybyśmy się zdecydowali na 

budowę tego mostu, to jedynie ułatwilibyśmy w ten sposób przekraczanie granicy osobom 

chcącym zrobić zakupy, natomiast nie spełniałby on funkcji rekreacyjnej, czy sportowej. 

Powiedział, że jest absolutnie przeciwko budowie tego mostu.  

 

Halina Bocheńska – zapytała, kto z Państwa radnych popiera wniosek, aby 

w dniu dzisiejszym przegłosować stanowisko Rady co do budowy kładki. 
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Krzysztof Kasztura – poparł wniosek Pani radnej Alicji Wlach. 

 

Halina Bocheńska – zwróciła się z pytaniem, kto z Państwa radnych opowiada się za budową 

drewnianego mostu na rzece Olzie, między Mostem Przyjaźni, a Mostem Wolności. 

 

Za budową mostu opowiedziało się 6 radnych, 7 było przeciwko budowie, zaś 6 wstrzymało 

się od głosu. 

Tym samym inicjatywa budowy nowego, drewnianego mostu na rzece Olzie, nie znalazła 

poparcia Rady Miejskiej.  

 

Halina Bocheńska – przedstawiła korespondencję skierowaną do Rady Miejskiej Cieszyna:  

 

1. Wojewódzki Sąd Administracyjny w Gliwicach przesyła odpis wyroku wraz 

z uzasadnieniem w sprawie ze skargi Prokuratora Okręgowego w Bielsku-Białej na uchwałę 

Rady Miejskiej Cieszyna dotyczącą regulaminu udzielania uczniom zamieszkałym na terenie 

Gminy Cieszyn pomocy materialnej o charakterze socjalnym. W dniu dzisiejszym Rada 

podjęła uchwałę zmieniającą zapisy, które zostały zaskarżone. 

 

2.  Regionalna Izba Obrachunkowa w Katowicach przesyła uchwałę, w której stwierdza 

nieważność uchwały Rady Miejskiej Cieszyna w sprawie  określenia na rok 2014 wysokości 

stawek podatku od nieruchomości, w części obejmującej zapis §1 ust.1 pkt 2  i  ust.2 pkt 3 

oraz §2 uchwały.  Burmistrz Miasta informuje, że po ukazaniu się Rozporządzenia Komisji 

Europejskiej dotyczącej warunków dopuszczalności udzielania w latach 2014-2020 

przedsiębiorcom pomocy de minimis, zostanie przedstawiony Radzie projekt uchwały 

w przedmiotowej sprawie.  

 

3.  Śląski Urząd Wojewódzki w Katowicach przesyła decyzję o umorzeniu postępowania 

nadzorczego w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały w sprawie określenia zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Cieszyn. 

 

4.  Krajowe Biuro Wyborcze Delegatura w Bielsku-Białej przekazuje wyjaśnienia 

Państwowej Komisji Wyborczej, dotyczące okresów, w trakcie których nie przeprowadza się  

wyborów uzupełniających, wyborów nowych rad i wyborów przedterminowych oraz 

referendów lokalnych. 

 

5. Prezydent RP przesyła Apel do Polaków o wspólne uczczenie w przyszłym roku 25 

rocznicy rozpoczęcia w Polsce transformacji systemowej. Z treścią Apelu można się zapoznać 

w Biurze Rady Miejskiej. 

 

6.  Burmistrz Miasta Cieszyna zwraca się z prośbą o wskazanie 2-3 przedstawicieli Rady 

Miejskiej, którzy byliby zainteresowani udziałem w pracach zespołu zadaniowego do spraw 

opracowania Programu Opieki nad Zabytkami Miasta Cieszyna. Ustalono, że Komisja 

Urbanistyki, Architektury i Ochrony Zabytków wytypuje ze swojego składu 2-3 radnych, 

chętnych do pracy w zespole.  

 

7.  Burmistrz Miasta przesyła kolejną informację o stopniu zaawansowania realizacji projektu 

„Uporządkowanie gospodarki ściekowej w aglomeracji cieszyńskiej”. Wszyscy Państwo 

Radni otrzymali kserokopię tego dokumentu. 
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8. Grupa mieszkańców Cieszyna zwróciła się do Burmistrza Miasta z pismem 

w sprawie zmiany zapisu w Statucie  Miasta Cieszyna w zakresie inicjatywy uchwałodawczej. 

Komisja Statutowa na posiedzeniu 13.11.br. nie poparła proponowanego przez 

wnioskodawców nowego brzmienia §39 ust.2 pkt 4, odrzuciła również propozycję dopisania 

punktu, mówiącego, że inicjatywa uchwałodawcza przysługuje organizacjom pozarządowym 

działającym w zakresie zadań pożytku publicznego w liczbie co najmniej 10.  

Zwróciła się z pytaniem, kto z Państwa radnych podziela stanowisko Komisji Statutowej w tej 

sprawie? 

Rada 15 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się, poparła stanowisko Komisji 

Statutowej w sprawie pozostawienia aktualnego brzmienia § 39 ust. 2 pkt 4 Statutu Miasta 

Cieszyna. 

 

9.  Pan Jan Foltyn z Cieszyna w piśmie z dnia 7.11.br. odnosi się do artykułu zamieszczonego 

w „Głosie Ziemi Cieszyńskiej” dotyczącego kosztów planowanego zorganizowania 

referendum w sprawie odwołania Burmistrza Miasta. 

 

10. Wydawnictwo i Studio Filmowe Anima Media z Bielska-Białej zaprasza do podjęcia 

wspólnego przedsięwzięcia, jakim jest projekt ekspozycji wystawy „Nie lękajcie się 

młodości. Karol Wojtyła – Jan Paweł II i młodzi”. 

 

11.  Pan Wojciech Czyżewski reprezentujący Spółkę Media Partner z Katowic, zaprasza do 

współpracy przy promocji i obsłudze budżetu obywatelskiego. W załączeniu oferta agencji. 

 

12. Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej zaprasza Państwa Radnych do wzięcia udziału w 

panelu dyskusyjnym pn. „Spoty reklamowe – profilaktyka werbalna”, który odbędzie się dnia 

29.11.br. w godzinach od 9.00 do 12.00 w sali konferencyjnej MOPS-u. 

 

13.  Świetlica Krytyki Politycznej „Na Granicy” zaprasza Państwa Radnych do udziału w II 

Kongresie Kultury i Komunikacji w Cieszynie, który odbędzie się w dniach 2.12.br. – 4.12.br. 

przy ul. Zamkowej 1 w Cieszynie. Z w/w zaproszeniem zwrócili się już dzisiaj do Rady 

przedstawiciele Transgranicznego Parlamentu Młodzieży i Transgranicznego Centrum  

Wolontariatu. 

Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła II Z-cę Burmistrza Pana Adama Swakonia 

o przedstawienie  informacji w sprawie działań podjętych przez Zespół doradczy powołany 

w związku z budową węzła przesiadkowego w Cieszynie. 

 

Adam Swakoń – poinformował, że Zespół powołany przez Burmistrza, do spraw 

przygotowania i wypracowania niezbędnych wskazań związanych z budową przyszłego węzła 

przesiadkowego, spotkał się kilkakrotnie. Zespól podzielił okres, który nas czeka na trzy 

elementy – na to co można i trzeba zrobić w tym roku, na to co można i trzeba zrobić 

w przyszłym roku i co trzeba zrobić w latach przyszłych. Przeanalizowano ekspertyzę 

techniczną, zapoznano się ze stanem technicznym budynku oraz rozstrzygnięto postępowanie 

przetargowe, którego roboty są w tej chwili realizowane. Zespół przeanalizował możliwości 

i potrzeby związane z budową przyszłego węzła przesiadkowego w tym rejonie, 

rekomendując Burmistrzowi, aby dawny budynek dworca PKP poddać gruntownemu 

remontowi, skupić się na najstarszej części budynku, która podlega ochronie 

konserwatorskiej, aby w roku przyszłym przystąpić do prac w samym budynku – w ramach 

możliwości finansowych. Powiedział, że budynek parterowy przy dawnym dworcu PKP jest 

również w bardzo złym stanie, wymaga gruntownego remontu, natomiast najmniejszą część – 

dawne toalety, dobudowaną w latach 50-tych, Zespół proponuje usunąć. Poinformował, że 
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w roku 2014 czeka nas aplikacja. Aby złożyć wniosek o dofinansowanie, musimy mieć 

pozwolenie na budowę, a aby go mieć, trzeba mieć pełny projekt budowlany, a wcześniej 

trzeba sporządzić kilka koncepcji, chcąc zdecydować się na którąś z nich. W dniu dzisiejszym 

odbyło się spotkanie Zespołu, który będzie rekomendował Panu Burmistrzowi podjęcie w tym 

zakresie kierunkowych decyzji.   

 

Janina Cichomska – złożyła wniosek, aby w związku z podjętą w dniu dzisiejszym uchwałą 

w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Cieszyńskim budowy węzła przesiadkowego 

w Cieszynie, zorganizować spotkanie Radych Powiatu Cieszyńskiego z branżowymi 

komisjami Rady Miejskiej Cieszyna, w celu podjęcia dyskusji na ten temat. 

 

Halina Bocheńska – wniosek Pani radnej poddała pod głosowanie. 

 

W/w wniosek Rada przyjęła jednogłośnie, 19 głosami za. 

 

Wiceprzewodnicząca poinformowała, że termin spotkania zostanie jak najszybciej ustalony, 

jednocześnie przypomniała, że sesja Rady Miejskiej w miesiącu grudniu odbędzie się dnia 19, 

o godz. 15.00. 

 

Ad 11. 

 

Wiceprzewodnicząca zamknęła obrady trzydziestej siódmej sesji Rady Miejskiej Cieszyna. 

 

 

 

Protokołowała:            Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej 

                        

Jolanta Fajkis               Halina Bocheńska          

    

 

 

 


